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Protokół Nr LXIV/2023 
z sesji Rady Miejskiej w Klimontowie 

odbytej w dniu 27 października 2023 r. 
 

 
Sesja odbyła się w Miejsko – Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie.  

Sesja trwała od godz. 11.30 do godz. 12.00. 

Obradom sesji przewodniczył pan Robert Orłowski, Przewodniczący Rady . 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Burmistrz Miasta i Gminy 
Klimontów, pan Edward Przytuła – Zastępca Burmistrza, pani Anna Sobolewska – 
Skarbnik Miasta i Gminy - jak listy obecności stanowiące załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr LXIV/477/2023 do Nr LXIV/480/2023 w 
głosowaniu jawnym imiennym w trybie art. 14 ustawy  dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym.  

Głosowanie odbyło się w ten sposób, że pan Przewodniczący Rady wyczytywał z 
listy obecności imiona i nazwiska radnych, a kolejno wywołani radni oddawali 
swoje głosy poprzez wypowiedzenie trzech formuł: za, przeciwko, wstrzymuję się.  

Na podstawie oddanych głosów sporządzono imienne wykazy głosowań, które są 
załącznikami do niniejszego protokołu.  

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Jerzy Cukrowski, Rafał Król.  

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Orłowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady LXIV sesji Rady 
Miejskiej. Serdecznie powitał panie i panów radnych, władze gminy na czele z 
panem Markiem Goździewskim - Burmistrzem Miasta i Gminy, pana Edwarda 
Przytułę – Zastępcę Burmistrza, panią Skarbnik Annę Sobolewską, panią 
inspektor, służby techniczne obsługujące sesję oraz mieszkańców gminy 
Klimontów, którzy oglądają sesję przez internet. Na podstawie listy obecności 
stwierdził, że jest quorum, bo obecnych na sesji jest 13 radnych, 2 radnych 
nieobecnych usprawiedliwionych. Podejmowane dzisiaj uchwały będą mieć moc 
prawną.  

Następnie pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad 
sesji. Po jego odczytaniu zapytał czy są inne uwagi, propozycje do 
proponowanego porządku obrad.  
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Propozycje do porządku obrad sesji wniosła pani radna Berbeś, Przewodnicząca 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Pani radna Berbeś w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wniosła o 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
petycji wniesionej przez mieszkańców Klimontowa dotyczącej zmiany nazwy ulicy 
Nikisiołka na ulicę ks. Kanonika Adama Nowaka. Komisja rozpatrzyła petycję i 
przygotowała stanowisko dla Rady Miejskiej.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy są inne propozycje do porządku obrad sesji. 
Innych propozycji nie wniesiono.  

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek zgłoszony przez panią 
radna Berbeś proponując umieszczenie petycji jako pkt 7 porządku obrad przez 
zakończeniem sesji . Za: 13. Brak głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 
Wniosek przeszedł.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady poddał porządek 
obrad po zmianach pod głosowanie. Za: 13, głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się nie było. Porządek obrad został przyjęty. 

 

Porządek obrad po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

a. zgłaszanie propozycji do porządku obrad 
b. przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Zmiany w budżecie gminy na 2023 r.  
5. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2023-2040. 
6. Wprowadzenie zmian w uchwale Nr VI/40/15 Rady Gminy w 

Klimontowie z dnia 20 lutego 2015 r. w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Klimontów, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz 
warunków i zasad korzystania z tych obiektów.  

7. Rozpatrzenie petycji  

8. Zakończenie obrad sesji 

 

Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady wyraził nadzieję, że każdy zapoznał się z protokołami 
spisanymi z obrad poprzednich sesji Rady Miejskiej. Zapytał czy radni wnoszą 
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uwagi, zapytania do protokołów. Uwag i zapytań nie zgłoszono.  

Poddał protokoły pod głosowanie. Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących 
się nie było.  

Protokoły zostały przyjęte.  

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

Opinia Komisji Budżetu, Finansów i Majątku Gminy:  

Pan radny Mucha powiedział, że Komisja Budżetowa jest jednogłośnie za 
wprowadzeniem zmian przedstawionych przez panią Skarbnik zarówno w 
budżecie gminy jak i w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych wnosi zapytania, uwagi do 
projektu uchwały. Uwag i zapytań nie wniesiono. Następnie poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LXIV/477/2023 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 
r. Uchwała jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Powiedział, że Komisja 
Budżetowa pozytywnie zaopiniowała zmiany w WPFie. Zapytał czy radni wnoszą 
uwago, zapytania do projektu uchwały. Uwag i zapytań nie wniesiono.  

Poddał projekt uchwały pod głosowanie. Za: 13, głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się nie było.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LXIV/478/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Klimontów na lata 2023 – 2040. Uchwała jest załącznikiem 
do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Powiedział, że każdy z 
radnych otrzymał projekt uchwały. Zapytał czy radno wnoszą pytania, uwagi do 
treści projektu uchwały. Uwag i zapytań nie zgłoszono.  
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Pan Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Za: 12, 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LXIV/479/2023 w sprawie zmian w uchwale Nr VI/40/15 
Rady Gminy w Klimontowie z dnia 20 lutego 2015 r. w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 
Gmina Klimontów, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz 
warunków i zasad korzystania z tych obiektów. Uchwała jest załącznikiem do 
niniejszego protokołu.   

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni chcą 
zabrać głos . Nikt nie zabrał głosu.  

Następnie pan Przewodniczący Rady udzielił głosu pani radnej Berbeś. 

Pani radna Berbeś przedstawiła stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 
sprawie petycji wniesionej przez mieszkańców Klimontowa, a dotyczącej zmiany 
nazewnictwa ulicy Nikisiołka na ulicę ks. Kanonika Adama Nowaka.  

Powiedziała, że w dniu 01.09.2023 r. do Rady Miejskiej w Klimontowie wpłynęło 
pismo mieszkańców Klimontowa zatytułowane "Wniosek w sprawie nazwy ulicy 
Nikisiołka na ulicę ks. kanonika Adama Nowaka". W uzasadnieniu pisma 
wskazano, że ks. kanonik Adam Nowak związany był z Klimontowem od 1987 r. 
najpierw jako długoletni proboszcz parafii Klimontów, a potem jako proboszcz 
emeryt. Poprzez zmianę nazewnictwa ulicy, mieszkańcy i parafianie Klimontowa 
chcą w sposób trwały upamiętnić niezwykłą osobowość ks. kanonika Adama 
Nowaka i docenić jego skromną osobę. Pismem Przewodniczący Rady Miejskiej 
skierował sprawę do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Pismo było przedmiotem 
rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Mimo wskazania w 
nagłówku pisma, że jest ono wnioskiem, to jednakże ze względu na zawartą w 
nim treść i żądanie zmiany nazwy ulicy, pismo uznane zostało przez Komisję za 
petycję. Zgodnie bowiem z treścią art. 3 ustawy o petycjach, o tym czy pismo jest 
petycją decyduje treść żądania, a nie forma zewnętrzna. Jak wynika z art. 2 ust. 
3 ustawy o petycjach, przedmiotem petycji może być żądanie zmiany przepisów 
prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub innego działania w sprawie dotyczącej 
podmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub wartości wymagających 
szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego, mieszczących się w zakresie zadań 
i kompetencji adresata petycji. Komisja rekomendując Radzie odmowę 
uwzględniania petycji - przygotowała swoje stanowisko w sprawie.  
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Art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. 
Dz. U. z 2023 r., poz. 40 ze zm.) stanowi, że do wyłącznej właściwości rady gminy 
należy podejmowanie uchwał w sprawach herbu gminy, nazw ulic i placów 
będących drogami publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu 
ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych (Dz. U. z 2023 r., poz. 645 
ze zm.), a także wznoszenia pomników. Wobec powyższego Rada Miejska jest 
organem właściwym do rozpatrzenia petycji. Komisja podkreśliła, że zmiana 
nazwy ulicy pociąga za sobą szereg konsekwencji prawnych i wiąże się z dużymi 
uciążliwościami, także finansowymi dla mieszkańców. Uchwała Rady Miejskiej w 
Klimontowie o zmianie nazwy ulicy spowodowałaby bowiem konieczność 
dokonania zmian nie tylko po stronie procedur prowadzonych w Urzędzie 
Miejskim, ale także dokonania zmian wpisów - przykładowo w Krajowym 
Rejestrze Sądowym, księgach wieczystych, bankach, zakładzie energetycznym. 
Obowiązek ten wynika m.in. z ustaw o ewidencji ludności, swobodzie działalności 
gospodarczej i innych. Wymiana dokumentów wiąże się z kolei (z wyjątkiem 
sytuacji, gdy czynność ta następuje bez opłat jak w przypadku dowodów 
osobistych) z poniesieniem kosztów, a niedopełnienie powyższego obowiązku 
może być zagrożone sankcją karną. Kierując się powyższymi argumentami 
Komisja uznała, że petycja o zmianie nazwy ulicy z ul. Nikisiołka na ul. ks. 
kanonika Adama Nowaka nie zasługuje na uwzględnienie. Dodatkowo Komisja 
podkreśliła, że odmowne rozpatrzenie przedmiotowej petycji w żaden sposób 
nie umniejsza ani nie podważa oczywistych zasług i osobowości ks. Kanonika. 
Komisja nie neguje stanowiska autorów petycji, że postać ks. Kanonika zasługuje 
na upamiętnienie w przestrzeni publicznej miasta. Jednakże, w ocenie Komisji 
wyróżnienie tej postaci nie powinno polegać na zmianie nazwy istniejącej ulicy 
(gdyż wiąże się to z utrudnieniami dla jej mieszkańców), ale ewentualnie na 
nadaniu takiej nazwy dla nowej ulicy czy innego obiektu użyteczności publicznej.  
Na koniec pani radna zaznaczyła, że nie powinno to być odebrane przez 
mieszkańców jako zła wola Rady. Poprosiła panią radną Cichoń o zabranie głosu.   

Pani radna Cichoń powiedziała, że postać ks. Adama Nowaka jest postacią 
bezdyskusyjną. Nie ma mieszkańca, ani osoby na tej sali, której nie byłaby bliska 
sercu. Jego zasługi dla naszej ojczyzny są bardzo duże i wszyscy o tym wiemy. 
Dlatego mieszkańcy wyszli z tą petycją. Bardzo się cieszymy, że wyszli z tą petycją 
i w ten sposób chcą docenić i uszanować postać ks. Nowaka. Jednak, tak jak 
podkreśliła pani Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – niesie to za 
sobą dużo zmian dla mieszkańców, którzy mieszkają przy ul. Nikisiołki. Tym 
bardziej, że ta ulica Nikisiołka jest od dawna w Klimontowie, więc może nie 
zamieniajmy czegoś co już jest i co było od dawna, na coś innego. Natomiast 
stwórzmy coś nowego. Była ogromna dyskusja i już wcześniej pojawiły się tu 
propozycje. Trwają rozmowy na temat miejsca, upamiętnienia tak wspaniałej 
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postaci jaką był ks. kanonik Adam Nowak. Myślę, że mieszkańcy będą zadowoleni. 
Te rozmowy, które prowadzimy pociągają za sobą wiele procedur. Jet kilka 
propozycji i jak dojdziemy do konsensusu to mieszkańcy na pewno zostaną 
poinformowani i ich opinia również będzie wzięta pod uwagę. Prosimy o chwilę 
czasu, a na pewno takie miejsce dla ks. Kanonika w naszej miejscowości się 
znajdzie i będzie to godne i zadawalające dla wszystkich miejsce.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował pani radnej za zabranie głosu. Nikt więcej 
nie zabrał głosu. Następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. Za: 11, 
głosów przeciwnych nie było, wstrzymał się od głosu 1 radny.  

Po przeprowadzonym głosowaniu pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
podjęła uchwałę Nr LXIV/480/2023 w sprawie rozpatrzenia petycji. Uchwała 
jest załącznikiem do niniejszego protokołu.   

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zrealizowano wszystkie punkty 
dzisiejszego porządku obrad. Podziękował wszystkim za uczestnictwo i ogłosił 
zamknięcie sesji.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:        Przewodniczył: 


